
Folketingets Sundhedsudvalg har den 29. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 106 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Orla Hav (S).

Spørgsmål nr. 106:
’’Den faglige diskussion i sundhedsvæsenet sætter stærk fokus på udviklingen 
af kvalitet. Er ministeren enig i, at definitionerne af kvalitet kan afskære faglige 
miljøer fra at bidrage til udviklingen?”

Svar:
Jeg mener, at høj kvalitet i behandlingen og plejen er afgørende elementer i 
udviklingen af det danske sundhedsvæsen. Jeg antager, at spørgeren med 
spørgsmålet sigter til, at der i specialeplanlægningen stilles krav til det antal 
patienter af bestemte kategorier, som hver læge eller afdeling behandler. Det 
er veldokumenteret, at større erfaring, rutine og udvikling hos alle personale-
grupperne, alt andet lige, løfter kvaliteten i behandlingen.

Det skal bemærkes, at der er mulighed for at etablere formaliseret samarbejde 
på udvalgte sygdomsområder. Et formaliseret samarbejde af specialfunktioner 
skal godkendes af Sundhedsstyrelsen, og det vil bl.a. give mulighed for, at 
specialfunktioner kan varetages med høj kvalitet på flere sygehuse, end der el-
lers ville være grundlag for.
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